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rawford, in hic book the Jnside Scory of Lobbyinz

1939), described Dunvoody as "an improssive new and

able loboying

in Washington ... who played on nis organizations as ne wvould a

-- including an allesed attempt at bribery. Dunivoody told his

the ctory on tape in 1206 for tho Regional Crel History 0ffice,

rary. This writer fecls that Crawiord's book must be seriously

zn historic source because of the author’s apparent vitriolic
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disliie for‘lobbyists in gen2ral, Such hate boolis scem to have been a too

| :
cownon by-product of the w===wu: Neow Ddocl cra.  And Dunuoody paid for his
unsoushi notoriety by losing his Chamber of Commerce position. For a few
months he tyied to scll jnsurznce, apparcutly with no great success, This
writer, who always eusjoyed a most friendly working relationship with Dunvoody

. o o . .

from a subordincte position, remgbers the latter's privately expressed dis-
aprointment that Prztt made no attempt to "help a2 friend on his uppers'. The
time must have been the last yecr of the Merriam administration when it was

1

not lilely that Prati could have sccurzd cmployment for Dunvoody had he been

(9]

moltivalted enovnh to fry,
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CHARLES G. DUNWOODY
(Interview November 26, 1966)
I want to show you these things.
That's really a prizey that tile,
That's just one of those hundred-dollar things I've got around
here that I've collected over the years.

What is that big copper pot? ) aa? an ﬂln/f/4~
HR ,./ P 4 [//' 2/

s f//;_j L’/A*’{

Dunwoody. §EKKKThat kk is a Georgian teapot 44I%at~t%uek—telove1 a hundred

AV
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years old. It was my mother's clock., It is a date ClOCkf?Lm/ A

- / o A
QuAily Ty Soresy 200y

The design is begutiful. Oh, that’s a calendar below it., I've
never seen so many things to look at,
Oh, yes, my house is full of it,
You mean there's more?
N B
Oh yes, I've got Pennsylvania / tables and French provincial
mirrors, I've got stuff in there that is 150 years old,
How did you get all of this?
Collected, I traveled all over the westgr? United States and into

Canada for any number of year., I just watched the antique shops

and picked up the prize things I could get. I've got a collection

) /‘,,/ .,//.,}r/ﬂk-cé

e o/, JF demtd /;;/

st e o) _
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of Mary Gregory. You see that blue glass with that little figure
on it: 1I've got about fifty glass vessels of different shades

made by Mary Gregory way back in the early days. It is quite

a rare collection,

Where was Mary Gregory?

Mary Gregory was in England., She dabbled around with appliqu§,
putting stuff on glass and then baking it. She does nothing

but children and little girls.

Do you have anything from the Forty-Niner dgys or the early
goldrush, or Comstock?

Yes. I've got quite a few things in there that I've had for a good
many years, picked up here and there,

The reason I asked is that the Oakland Mhseﬁm is just being built
now, and they are going to have a huge complex. It's one of these
gorgeous new metropolitan centers. And they are hunting for Western
artifacts,

They can just keep on hunting. I wodt sell anything I have. My

stuff is being kept for my children.

They told me to keep an eye out for this sort of thing, and you may



Fry:» | know the sources of where this stuff can be found,

Dunwoodyf‘ Oh; yes. I've gone into all that, the written history of it. I had
the most beautiful model of the'ﬂayflower you ever laid your eyes
on. It was handmade by a university professor at the University

et T of California about 105 years ago.

Fry: Who was that?

Dunwoody: I forget his name now.

Fry: He made it?

Dunwoody: Yes. Handmade,

In 1919 I got out of World War I and was having a hemorrhage of T

the lungs every otner day from o gas
that I got iﬂ the service. The doctor told me that I'd
eitﬁer have to move to Californils or die. he only thing
that would help me would be to get out in this mild climate.
I came on outlhere and landed in Ponona,  ibout that time,
the whole San Gabriel ilountains caught fire. There
must have been over 70,000 accres burncd right dowm to
the ground. You lmow our forests down here are wll
mansanita and brush, but it's Vny important from the

stendpoint of water conservction. The Pomona Valley
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_Water Users! Association heard that I was an officer

in the army and knew how to handle men, and they asked.

me if I would fight that fire and said they would

provide the men'and facilities I wanted.

You had had no forestry experience at this time?

None; I just loved the woods, that's all. I graduated
from the_University of Missouri in agriculture. This
was my background in agriculture. They gave me 800

men and a telephone line around the fire. Ve went in
with picks and shovels and surrounded the fire., That
night God came along and let it rain, and I got the
credit for it., DIverybody thought I was wonderful. I
doan't Imow why. ‘e didn't even contribube to putting
the fire out, outside of getting » line around it.

You did manage to get a line dug around the fire, though?
Yes. DLverybody began to scream because the Torest
Service just had one ranger 1o cover the entire Angelgs

-
)
]

National Forest, from the ‘wroyo Seco clear to the
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‘San Bernardino county line on a hofrse. There wasn't

even a Ford automobile, He didn't even have a cottage;
his wife had to bathe in a washtub., Those are the
facilities the Forest Service had at that time. A%

that time Los Angeles County had a forestry department,
but when a fire would start and it got to the edge of
the Angeles forest they wouldn't follow it at all. They
would just ston and let it go. ‘Vhen sometning hapnened
in the forest and got down to the county line, they'd
let it go into the county. Consequently, ve were losing
millions of acres of very valunble water conservation
land.

There was no co-oner~tion bebtween the two sgencies?

sfone whutsoeyor. o I ~ot bugy. In the meantime, T

boucht o flour nill in VYasodenns ond moved up there,

I <ot the Pasadensa Chomber of Commerce te authorisze me

£
O
to create a fire-fighting unit for the city of Pasadena.

So, when o fire occurred in thot arvea up in there, we



Dunwoody:#4 hit the fire,
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Ve didn t wait for the Forest Service

at all, Incidentally, the Forest Servicé didn't like

that., They didn't want anybody but

4

| .
the credit. There was

Ead
Te

cuite a

\

nice

themselves to get

hetween my unit

and the Forest Bervice, vhich was heoded by a common

drunk nomed Russ Chorlton., He was

I

whole Mzeles forest, ‘Yhen o fire
o

come oul oad sit longs side

Somebody'd hove Go »ut hin o Led.,

ot one ronfser rou've

To, thot was the oUunervisol,

The one raager wac a good

get cnywhere with just o hoyrse.

. i e o T T e i e
unit, comnomed ol lowyers, orrage

Therco no elos ifdectionr ofb all,

lebor., Dut nied together

ey ol 3

a fire would occur. “wnd theyr veould

pinute thot 1t otrcted
hoet obout troinin Gl oanioyaonts

Lotk

T T T LT
Lo nolesunreers

the supervisor of the

would naimen, he would

let 1t burn.

He vien Terrible.

ing abhout?

in Tos

guy, hut he couldn't

So we oxgonised this

~ickers, laborers.

just ordinary, common

vo fight fire wnen

it bnot five the

e hoad to
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begin from scratch., As coon as fires occurred up there--
and they were bad ones--we put them out, right now.
Incidentally, all the eguivnent for fighting fires in

the Angeles Eorést vas in piano poxos, scattered about
fifteen miles apart, with shovels and axes in them; they
vere baclk vhere the fire would burn them up before anybody
could get to them., To firebrenks, no roads or trails,

Ve gterted in by getting on the Torest Tevvice's baclk, first

Jaomethaing done shout
to see thot there war/co-oneration hetween the county

and the Torest Scrvice when Jires occurved, fecoadly,

some eculmilent vo Ui

<

St fire withe. It wivs succecnful ;
in the Posadenn rred sre-she-0ther towns clear on through
Sen Bernevdinod  FUgITIYd0INdaddd discovered 1%,  The
Vater Users Jtgsociotion —ad thwe oron«s ~uovers J0T nie
hotiieeon Yoagsndenn ond
San Bernardino. Vell, there »ve tventr-Tive Towno b tween
heie wnd where. 50, T got husyr and vent to each towm,

- P T EaE syvaeeag ey br - * eyl A RN cieren S o
ot the lenders of whe commmmitty hogethory, »nd e orgenilred
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g fire-fighting unit of len men for each town and
equipred them with shovels and axes. That was the
beginning of the relationship between the TForest

Service and the onublic in Southern California. That

1
|

i

went on for gquite a 1little while, rnd we finally formed
an organization lmown as the Angeles Forest Protective

Agsociation. I've got the minutes from 211 the meetings
right there., I ﬁus their president. The Angeles Forest
Protective Associotion literally fovced the Dorest

Service %o come in and wvecognice us nd co-ovnerate with
us,and hit the fire when it startedf instead of waiting
a week before they'd get onto it. CGradually it began to

.

feel good th the Forest Service to nove the public benind

them, This worked out so well that finally Santa Borbare

County, Ventura County, and 21l the southern counties

wanted to orgonisze similor orgenicotions for themselves

and acked me if I'¢ orrange to sec thilt 1T was done.

So there wag crented an orgonizotion lmown as the
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Dunwoody:

Dunwoody:
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Southern California Conservation Association, which was

o federation of the fire fighting units of these

different counties, like the Angeles Protective

. Association. They had different names in different

.counties,

Ve bezan to use airplones on fircs. Evan Kelle
g I ¥

(he's dead now; he vas at Scnta Barbera) and I made the

Hy
'_.:-
9]

ct

flight over the Angeles I tlonal Torest, in on

airplane out of Arcadia, IHe died cbout *two months ago.

_He wos o great mon; he was o heave contributor to the

success of Southern Californic,
What wos higs nositien then?
He was an asgistent sunervisor in fngeles,
About vhen was it thot you nnde this fivst flight over
o fire,
That was in 1922.
How did you dron your load?
'

l N ) ir
Ve didn t dron anwthing. Ve just had wan old Vorld Yar

oy

I



Dunwo?dy:‘ Jenny. Ve flew it to reconnoiter and tell the fire
fighters below where to go to do the job, It really
“helped some.
Fry: With radio?
Dunwoody: No, we had to land and send the word on. There was no
;adio available up in the air at thet time., The
Southern California Conservotion Assodiation developed
into such a success, more than anything else by getting
co-overation between the public and the Forest Service;
and the public getting behind appropriations for the
‘Forest Service to have some noney for roads and trails
and equivnment for fire protection, ronger stotions,
flood control check dems, and things of ltind, all of
which we originated in our orgonizntion,
There was an outf{it un north called the California
Develonment Association thot wos dominated by the
Southern Pacific Railroad, It was commosed of members of

agriculture and industry, to»-Tlight men like A, B. C.



1L
‘ th

Dunwoody: Norman and Rubin Halef,and Earl Fisher, tﬁg'Pacific Gas
and Electricw big business outfits. Norman Sloane, who
was!in the beginning a suvervisor of the Cleveland
Wational Forest, became their maneger. They got ahold of
him because he was about the most dynomic organization
man they could find anyvhere. And he was a cracker-jack.
Norman was looking fov some way to raisce money for the
California Develonmment Association, Jfnything that they
could do thet would make a hit with the nuhlic they could
solicit funds for, and get the organization going. The
next thing I know, I have a delegation from San Fravisco
composed of A. B. C. Norman llale, Zarl Fisher, and men
of that tyve, leaders of business who came dovwn to see
me about organinin; this ltind ol an outfit state widej
in other words, regional., They wonted me to sell out
ny interest in the nill and come to 3nn Trancisco mnd g
create vhat would be 'movm oz the Benartment of Congservation

for the Californis Develomment .zsociation, which later
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was named California State Chamber of Commerce, They

offered me a fabulous salary, as salaries went in those
v

days. I made sure that they were sincere in the thing

and that I would be given a free hand, and it wouldn't

-

become just a noney-raising outfit., Paul Reddington
was at that %ime the United States Regional Rorester,
Paul knew me, @nd he knew Norman Sloane, and he was the
one wno sent Horman dovn to get me,

I went to San TFrancisco and got a groupn of very,
very fine leaders, composed of Bob Sproul, Valter llulford,
and »neonle from the redwood industiry ond the »nine industry.
Rex Black end his outfit didan't like us but hey had to
co-oncrate with ue.

Vhet woe hic owdk{it?
The Cxlifornic Uhife cnd Sugsr Pine Asgociation.  They
were strictly lwaber industry. To get éontrol of

forestry, they weren't in any coanservation at =1l, DBut
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they had to take it whether they wanted it or not, Ve
started what was lmowvn as the California Porest Study
Committee, which was composed of a leaderf of agriculture,

of the pine industry; of water users, and every known group that ?
had an interest in water conservation and forest protection.
They 3would meet once a month, and there would be nothing passed
by that organization unless it was unanimous. In other words,
they all had to agree on every plank that was put in the forest
\l
policy. We#*d just sit around the table and let them argue
for weeks until they all agreed to something. And it worked
pretty well.
We discovered that we had a state forester, but nothing
to go with him. We started to set up the State Forestry Department
with the state forester and his. . . .
This was when Pratt was state forester?
Yes, Pratt was state forester at that time. Of course, the lumber

industry tried to get Pratt fired several times, and we licked

them doing thag.
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Fry: I've been wanting to ask you if your forest protective associations
down here had anything to do with the California Forest Protective
Associafion because the names are alike.
bunwoody: There is no Califorﬁia Forest Protective Association.
Fry: There was one by that name, I think, that was started about
1909, but it was primarily in the north. At any rate, yours
wasn't connected with that.

Dunwoody: Until we organized, there wasn't anything that could be called
i

y

an effective organization.

Fry: i think it was primarily a legislative oriented body.

Dunwoody: We went ahead and created regional units of conservation. We had
the San Joaquin Valley, and we had the Sacramento Valley; all the
regions of the state were organized into advisory councils and
each one had a very effective conservation committee. We

started to develop legislation, such as outlawing throwing fire
out of a moving vehicle, things of that kind that would give us
better protection and co-operation from the public. So I became
what is known as a lobbyist, in Sacramento, trying to get through

t

constructive forestry legislation to go with our program of public
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co-operation. Fhings went fairly successfully along those lines.
We decided there had to be some sort of experiment station in
California with forestry in order to determine what to do wabout
it. Se we stgrtqd agitation to create a forest experiment
station. That's the time Bennington assigned Kotock to get
busy and get behind the idea of a forestry experiment stationm.
They used me as their goat; in other words, I had to get the
appropriations.

So you had to go to Washington?

Yes. You understand, I in Washington no department in the
government can ask for more money than the Bureau of the Budget
approves. They send the cestimetes of what they need for the
year to the Bureau of the Budget. The Bureau of the Budget cuts
it all to pieces and sends you so much of your estimate. They
don't dare go to a forestry committee of any kind in Congress
and ask for more money. But, any member of those committees

can ask the Forest Service if it could use more money, and the
Forest Service then is at liberty to say yes. So my jub was to

get all the appropriations of the different forestry activities :



16

Dunwoody: forestry insect gcontrol, and flood control, and forestry
experiment stations, and all those things; and then to go back

t to Washington and program one of my Western senators or cbngressmen
to call in the Forestry Service and ask them if they had
sufficient money to handle this job. Of course they would say
no. Then an additional appropriation would be recommended, It
was my job to lobby that until it was appropriated. The man
behind all of this was Earle Clapp. Earle Clapp was public
relations man for the Forest Service nationally.

Fry: Officially he was in charge of research.

Dunwoody: That was officially only. He was the political I boss. I would
go back there. Earle Clapp and I would sit down. He'd make a
suggestion and smile, "If this were dome. . . ." And I'd know
that it was my job to do it so I'd go back and do it, and come
 back and maybe do some more. It started with appropriations for
\
the creation of a forestry extension station, then additional
money for that, and this and that and the other thing. Each

year I went back on different appropriations and different

legislation at the request of the Forest Service to me privately.
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Bunweedys ‘
Fry: You were financed by. . .

Dunwoody: California State Chamber. I was not a lobbyist. I was a co-ordinator

of Fhe whole West. I had contacts in every Western state. If
California needed additional appropriation for an experiment
station, I1'd go’to the Washington state senator and say,
"Now, what do you need up here?"” And he'd tell me. And
I'd go for the whole thing. Washington would scratch our
back because we scratched their back, and we'd all get our
appropriations. That was the only way we could do it.
Fry: Were your contacts primarily through the regional chambers
of commerce?
Dunwoody: No. Primarily through the Forest Service. The Forest Service
knew their needs. You see, we selected people. TFor example,
I'm a Senator. They guy that elected me lives out here in
Pomona. So the Forest Service would go to the guy that elected
me and get him to tell me what to doé and tell him to consult me.
Fry: You had to work through the major campaign contributors and the

ones in the power structure.
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Dunwoody: That's right. We developed a beautiful network of that kind.

Fry: Did you work any more with one party than with another?

Dunwoody : Np. Absolutely not political. Things went on. I got back
there one day on a forest insect control appropriation. And
Earle Clapp called me down to the office and said, "Look, there's

an outfit called the Brownlow Committee that's made a report

that recommends that the name of the Department of the Interior
be\changed to the Department of Conservation. That only
implies one thing, and that's taking over the Fofest Service,
The jobs of a£l of our men--and there are thousands of them--
are at stake. We can't do anything about it. Will you undertake
it?" I said, "OK, I'll do that." They sent me down to see
Gifford Pinchot. (Incidentally, Gifford Pinchot, Theodore
Roosevelt, and my father all were wofked very, very closely
together. Theodore Roosecvelt was my father's cousin.)

Fry: Oh, he was?

Dunwoody: Yes.

Fry: What was your father's name?

Dunwoody: John Francis Dunwoody. Teddy Roosevelt's grandmother was a
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Dunwoody. It wasn't a first cousin; it was an indirect relationship.
Naturally Pinchot took me under ¥ his wing.
Had you ever met Pinchot before?
Never had before.- We started out on this campaign, a little at
a time. UTinchot was so happy with the results that I had obtained
that he jumped in an airplane and #went out to California
to appear before our board of directors, and demanded that I be
appointed for the specific purpose of handling this re-organization
fighty for the entire West.
So this was Pinchot's idea. :
Yes, it was Pinchot's idea.
Was his support more or less under the surface at this point?
Oh, yes. And Clapp was right there with him. They were working
hand in hand. Earle and Pinchot were just as close as they could
be. The state chamber told me to go ahead. So we got busy
and we organized cvery state in the Western United States through
those underground political contacts. He instructed those men

to take their instructions from mes-that is, the key men in the

states, not the Senators or the representatives.
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But the political figures.

Yes. 8o when I wanted a certain thing out of a certain senator,
I wouldttakg my teletype and contact the man in,‘let us say
Kansas City, Missouri, or someplace of that kind, and tell him
what the job to be done was. He'd contact his senator, and then
fhis senator would contact me. We have a little over eight
hundred key men all over the western United States who were
taking instructions out of my office. I was right across

the street from the White House.

Could you give me an idea of who the most important were?
There's a letter from every one of them in my papers here.

We got busy. We had the National Federation of Women's Clubs
and we had every known organization that was worthwhile behind
us.

Was this after Roosevelt was in power and Ickes was in the
‘Department of the Interior?

That's right. One day I got a call from the White House. Jimmy
(they always call you by your first name) said, ''Charlée, will
.you come over here. Papa wants to see you." I went over to the

White House and went into the executive office and the President



Dﬁnwoody: said, "Look, I've practically got a Japanese war on my hands
here. (The Japanese had dropped a bomb on the Panay, and he
was in the midst of a heavy foreign relations problem,) You've
got people calling on me that I can't Fefuse to see. Can't
you do something about it?" I said, "Mr. President, all I ask
you to do is call Jim Burnes down here (that is Senator Byrnes
who was the author of the bill) and get him to amend that bill

tomorrow morning, eliminating that provision for changing the

3

the Interior? -~ '}
name of the Department of Agriculture to the Department of

Conservation, and our problem is solved." He said, "You sigt

right here,'" and he grabbed the telephone, and Jim Byrnes was
down there in ten minutes. We went over the whole thing. The

. Senator said, "I'll do that," and the next morning it was done.
Fry: Had this bill already been passed in the Senate?
Dunwoody:  No, it was still in committee.
Fry: .\ Was this the House committee?

!

Dunwoody: Senate committee. The amendment was put in, and it was guaranteed

to me that it would stay in, there wouldn't be any switching back.

I notified, by teletype, all of my co-operators. The ballot
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wasn't won yet, but this was the progress we had wmade. That

was ILckes defeat. Incidentally, during all that period of time
from the Bepartment of the Interior

I had detectives/following me everywhere I went. I'd stop and

ask them to ride in my taxi and save 'their money. They searched

my wastebaskets, broke in at night and searched my files.

How did you know this?

I could tell. Z*-was-watehing; All I had to do was watch. One

day there was a knock on the door at my headquarters at the

Hay Adams and a beautiful blond girl appeared, "Mr. Dunwoody,

a friend told me if I come up here, y'all buy me a drink."

I knew exactly what that was. That was something to get her

in there and then tear her clothes off and scream that I'd

-attacked her, and get me uwp put in jail. I said, "Look, sister,

who sent you up here?'" '"Oh, I don't wanna name names.'" I said,

Vfﬁere’s a great big leather chair in the lobby. You go down

\

‘there and sit down. And when you deccide you want to tell me

who sent you up bhere, you come up and I'll get you a case of

1"

liquor and send you home with it. So I slammed the door in

her face. Then I went to the window and looked down on the
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Dunwoody: sidewalk, and in four minutes she walked out on the arm of the

f

{

chief investigator of the Department of the Interior, got in a
taxi and went away. That's what they were trying to do to me.
They did everything they possibly could.
We got away with the re-organization fight beautifully.
!
Then there followed the Kings Canyon fight, and things of
that kind. I had beautiful contacts in both the Forest Service
and the Park Service; the fact is, all departments of government
having to do with agriculture. So I knew what was going on
on both sides. This thing came up about taking over Xings
Canyon &s a national park. About that time they
were going to bulld a dam for the creation &f
much-needed power 1in that area, You know, the
minute the Park Service gets ahold of something,
there's no dams; that's out. 'So the Pacific Gas
and Electric Company got ahold of me and sald,
"[isten, we've got to s top that deal." So I went

over to talk to Earle Clapp and he said, "We've got

to do womething about this, It's gotto be stoppede"
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Incidentallj, on this re-organization figﬁt;
iick Rutnggo,-ene—day-geing~thveugh—9géen who was
%he supervisor of the forest near Ogddn, met me on
the station platform, one day when I was going thomggh
Ogden, and handed me $12,000 in $100 bills and sd d,
"Charlie, spend this eny way you want to. Welve got
to stop this re-organization deal."™ I didn't know
what to do. I didn't want to take the responsibility.
I never spent a penny of it oﬂ myself, inclidentally.
The state chairman didn't want 1t on their records.
So I just used 1t, without putting it in a bank
account or anything else, for entertainment of members
of Congress andthings of that kind. The next thing
I knew, Ickes had arranged for a Senate lobpy
investigating committee under Senator Minton and
called me in and demanded all my records having to
do with influence in federal legislation, my sources

of income, and so forth. In other words, they wanted

to hang me to a tree. Senator Pittman from Nevada
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Dunwoody: ' Wwas my kgy man there., He led my fight for me on
. the Kings River Canyon and also on the re-organization
bill., Jack Garner was right with me, tooc. The
next thing Ilknow, I've got a call from Paul
Anderson, repressentative of the Associated Press,
to come out snrd on the re-organization fight.

Pry: What did he interview you about on the re-organization
fight?

Dunwoody: Well, he wanted to know about what was going on.
So I explained to him about having eight hundred
men all over the western United States who were dll
opposed to changing the name of the Department of
the Interior and they were taking their leadership
from me. FKenneth Crawford wrote the most scurrilous
article about me.

Fry: Was he the AP man?

Dunwoody: Yes, Well, anyway, I got this notice. As I was
walking out of the press conference, Paul Anderson

polnted at me and an investigator from the Senate
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Lobby Investigating Committee grabbed me and

served me with a subpoena to appear before Senator

Mintén's committee., I immediately went over

to Senator Plttman and Henry Wallace and told them

willing

what the problem was, that I was gedimp to testify

but
before the committe amé I was going to tell the

truth, and somebody was going to get hurt. oBbwee
members of the Senate and Congress had offered me

{
all sorts of special attention 1f I!'d get certain of
their people & job in this, that, or the other thing,
asking for a bribe almost. I had records of all that

sturf. So I went back to my headquarters, got all

my records together. At midnight the telephone

rang. '"'Mr, Dunwoody?" "Yes." "This is Senator
Minton."™ "I'm going to see you tomorrow morning and
testify before your committee." "No, no., That

hearing has been called off," I said, "Senator,

I insist on beilng hdard. I've got everything readymy
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and I'1]1 be there tomorrow morning whether you're

. there or not." "Well, there will be no hearing,

Mr. Dunwoody." I hung up the phone snd the next

!
thing I know & messenger arrives with a check for

$1500 from the American Nazi Party, to fight this

bill with, That was simply a freme-up to tie me
up with s&bversion. The next morning I went right
out to the senator's office and laid that check
on the table and told him what had happened and
that I wanted t he credit for turning it in, I head
nothing to do with it.

You didn't know anybody?

Not But those things don't matter. I said,
"Senator, when does the hearing start?" He said,
R¥hEYkkEXkThere will be no hearing." I got ahold
of SenatorR Pittman and Henry Wallace and said,
"What happened here?" Senator Pittman had called

Senator Minton and hls group in, together, In his

office, and said, "Now, look. This boy Dunwoody is
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just a boy from the country, He's honest, You tkke

i
him before your committee tomorrow morning = d

'he'll blow the 1id off the Capltol. He'll tell

what he knoﬁs, and you can't stop him," They didn't
want thaé, so they called 4m the hearing off., It
took me thirty days of Iinterviews with the Associafed
Press, United Press, and everybody, trying to explain
why the hearing was called off, Of course, I would
not say anything. To this day,they don't know what
stopped the hearing., It was dropped just 1like that,
What other lopbyists were involved? Were they afraid
of some of thosekk others, too?

No. The lobbyistsg themselves, were the members of
Congress!

Cengreasy key men in the states. They would come
in and see them and have them see me, I was a
co-ordinator, that's all. They'd see ms; I told
them what we needed, and they'd do it. So I

couldn't accused of lobbying at all.,

You mean you very seldom saw the congressmen yourself?
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Dunﬁoody: (At times I did. T knew all of them. But I'd only
do that when Earle Clapp would suggest that I
ought to gsee somebody and see what he had in mind,
I meh with Bérle Clapp every morning that I was
there, and wé went over everythin: that I had
done the day before,

Thatt!s pretty much the spory of the re-organization
fight., Back to the Kings Canyon. I had all these
peéple——the Sierra Club, the California Mountaineers,
and all thess éifferent state organizebions--normally

the taking over of
recreationg outfits, opposing-takirg-ewer-the Kings
Canyon because 1t would eliminate a beautiful
fishing lake 1if they bullt that dam, So I kept
going on and on., Finslly a Rady from San Jose sent
Gongressman Gerhardt, who was the congressman from
the Fresno ares, San Joaquin Valley, who introduced

the bill to press Kings Canyon for the Department

of the Interior, wrote a check to him for $100 and

\
!

N
mailed it to AlBeért Elliott., That was my spearhead
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Dunwoqdy: that was opposing it., How 1t got to Albert Elliott,

Alﬁ%%%ﬁgtill doesn't understand., She sent a

. check payable to Bertrand Gerhardt, but mailed it
\to Alwert Eliiott, who was the congressman from
the Porterville area. And he was the man who was
leading m? fight.against the creation of Kings
Canyon. The next thing I knew, Albert Elliott
came in and sald, "Charlie, where's my hundred
dollars?" I said, "What are you talking about?"
He showed me this check made out to Gerhardt.

Fry: You mean he mailed it accidentally”?

Dunwoody: Apparently. A hundred dollars to Gerhardt with
instructions to spend 1t on getting Kings Canyon
transferred to the National Park Service. I said,
"Well, you had better take that over and give it
to Bart." "No!" he said, "I want a photostatic

copy of this made. I want to mall it back to

somebody 1in @elifornia and have him mail 1t to
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Dunmbody: Gerhardt. And I'm going to notify the PBT and have
xthém watch this thing and gee If he 1is taking
bribes on thils th'ng, or what it is all about."

i seid, ”Alfrrd, that's kind of ertra-curricular

for my ectivities. But If vou insist, 1'11 do wvhat
vou want me to dn.” “o T took the chack back to
fiarle Ciaw; and told “im vhat Klliott had asked me

to do, Farle zent me over to the Denartment of
Agriculture to have a rhobtostatic cnny made of the
checits It was made rfeht there, at the request of
the TForest Service., T trok if bhack to Alfred Elllott
end he said, "I want you to moil this £ somebody

in Californin and have them remail it boeck here to

Berhardt,”" I said, "Alfred o't 1°ke to et
14 y

*

mived »o 'n oo deal like § fs. Cut 17 wou Insist,
T111 do it." I gznt the chezk to Tdlle Xotok.
Fddie Totok js the hov wno miaitled tre eheck back

to Pertrand Gerhar-t, and he would Iuet eco wild L
14 I
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Dunwoody: he knew anybody knew it. The next thing I know,
I'm over 1in Bud Gerhardt's office. I said, "Dook
Bud, I've got to gell you something,™ So I told
him about mailing the check back there, and told

. him that wken he got the check he was going to
be watched, and that I wanted to be on the sguare
about 1t1 The next thing I know, Gerhardt goes
‘in before the House of Representatives and throws
the thing on the table, claiming that Elliott is
trying‘tolframe him. Everybody got up and moved
away from Elllott on the floor. Finally the
Speaker of the House said,"Mr, Elliott, who mailed
that check back to California to be malled here?"
And Elliott, like a big boob, saild, "Charlie
Dunwoody,of the state chamber of commerce.” I
was in Califqrnia when this happened. I got =
telegram from Bud Gerhardt saying, "Say it isn't

so! Say 1t isn't so!" I wasn't golng to lie about
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Dunwoody: 1it. The next thing I knew, the press was all after
me to know who malled that check back to Washington.
"I wasn't going to tell them that Kotok d4id 1it, or
anybody 1n thé Fa est Service did it. I just said,

"gne of the boys back here in Cdl ifornia mailed

it back." To make a long story short, they accused
e \

s

‘méyg;w;;ging to frame Congressman Gerhardt,kglo

With Elliott.

—_—

Little Billy Knowland got ahold of
the thing and started complalning to his father.
Billy was}senator; he was appointed by Earl Warren
after Hiram Johnson died. He was always against
anything that the Forest Service was in fabor of.
The next th#ing I knew, NormanSloane, my general
manager, died, down in Palm Springs. He was a man
who never would have let anybody disturb me. He
would stand up and fight for me until his last
.breath. They.appointed a little flag-waving Dago

known as Jim Mazatti to be the new generdl manager
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Duhwoody: of the state chamber of commerce. The next thing

I knew, I got a telegram from Mazattl telling me

to return to California at oncef and report to

Harry Chandlér of the Los Angeles Times. I took

the train back and got down to Mr, Chandler's offiee
at the Times. (Uncle Harry always cried when he

was emotionally upset.) He was one of my directors,
and I was doing what my directors told me to do

' back t here. He said, "Charlle, I'm going to hﬁve

ato ask you to do something for doing too good a

job for your board of directors. I want you to
lidsten to a recording of a telephone conversfation,"
He put on his recorder, and this was t he conversation
I heard: '"Hello, Mr. Chandler? This is Harold

Ickes calling. By the way, Mr, Chandler, we

were figuring some on taking over all of the
concessions_in the national parks and operating

them through the National Park Service, instead

of private:s interests. 1 know you own controlling

- Y
AT :

e e S
interest in Yosemite Park and Gurrey 'Company, ({t was
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DunW$Ody=i a several million dollar 1nvestment.) I don't
1ike to do this. By the ﬁay, you've got a man
back here by the name of Charlie Dunwoody that's
in my hair. Can't you dq something about 1t%7

Good-bye." And he hung up the telephone. I said,

- "Mr, Chandler, there is only one thing that I can
do, and that's offer you my resignation. . ., .

‘My life work. . « I'm not going to see you stuck
‘with your investments by a dirty trick like Harold
¥ckes is Erying to pull." I went back to San
Erancisco and handed in my resignation as director
of conservation of the state chamser. Joe Roland
was right Phere to see that it was accepted. Billy
Knowland was calling them every so often to be sure
that it was accepted. I went out of business; the
Fa est Service men all desterted me 1like rats

leaving a ship. I couldn't see any of them; Show

wouldn't see me, Kotok wouldn't see me. I haven't
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seen any of them since, I was toco hot for them
to associate wilth, and they just had to leave me,
That'!'s all there was to 1t, I didn't blame them
in a way. But it was kind of an indecent thing
to do to a guy who sacrificed his whole life for
them,
It looked like this check business had precipitated
your reslignation.
That!'s what did it. There'!s no question asbout it

at all., Then I got buskg and started looking for

work, something to do. It was eilther that or

go jump off the Golden Gate Bridge, one or the

other, I had to support my famlily. To make a

long story short, Earle Clapp got ahold of Andy

Wallace and said, "Look. You've got to do something

for this guy. He sacrificed his whole 1life work to
for

save the Forest Service fer the Department of

Agriculture, Can't you do something about it2"
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The next thing I knew, I was appolnted seniar
administrative officer of the national food stamp
plan for the Western United States. I went to
work organizing the different states in the West,
You'd get so mny orange stamps for so many blue
stamps, and you'd get about ten dollars for five
dollars' investment., I estahlished headquarters
in Salt Lake City. Then, again, the old idea of

L
getting this Forest Service deal on iLe fire again.
So I called a meeting of all the farestry interests
in the Western United States,while I was there, I
1aid it on the line., I said, "Look. I'm no longer
in this thing. But you've got to watch this thing
and keep it from developling or all of our work is
undone. Meeting adjourned." Three days later,
John Goscht, who was in charge of the Western
United S;ates on the food stamp plan, came up to

see me in San Francisco. He said, "Charlie, I'm
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Dunwoody: sorry to tell you thls, but you're just too hot

for us to handle., We're going to have to ask

you to resign.'” How, Milton Eisenhower was then

working tor the Department of Agriculture, and

supposed to be rizht behind us.

He was a boot-

licker for Fleanor itinosevelve Milton Eisenhower

“1s tne boy thal dewuwanded vt oat I be rewoved,.

4

Fry: Fromt he I'hod stasy lan?

Dunwoody: Yes. SO I wounhd ap with no jab of

all,

Fry: I ;aess 16 isn't yn

you n this vortlenlar indusctry.

v .
Lany
.

1r

ind at

Lte clewr just why he didn't want

Dunwoody: I waoe oo hot. Thnt was all.  He uanted tou geb we
out,
and Inimical,
Yyl He felt that vou were still dencercus, thenj--¥e
osslbls, Lo

the My estb Service?

unwoody: Yes., ell, he'ls the last wan tha

Y. cver

gshionld have

cotten 'nto 1t, Semebody clee covld have done it,

To make a long story short, I wouhd uv as general
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Dunwoody: manager of the Santa Rosa Chamber of Commerce.
From there on, there isn't much with relation to

power tools
v forestry., 1 went ahead and went into the machinery

: spower tools,
businesﬁ/and made some money, enough to live on.
I covered the whole West again, and did a very
successful business.
Fry: You didn't really deal with foresters then?
Dunwoody: No. And while I was in that, I bought a summer home
up on Loon Lake, in Washington state, where we go
 every summer and stay until October and then come
back here and stay until June--back and forth. I
~do have considerable contact with the forestry
people up there. But it's all private advising.
I8m never shown any of it at all. They come to me
once in a while when the have a headache and I go
over it with them.
Fry: Is this on the basis of kind of a private econsultancy?

Dunwoody: Yes,., Purely private.

Fry: But 1t's still in the area kk of politlical and public
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support
Fry: fovessa, ABOORABONAAROCGO1Isn't 1t7

Dunwoody% Yoes. That's right. These two books are my scrapbooks.

| They have newgpaper storles, some of which would
almost tear your hair out they are so wild, covering
21l my activities in connection with conservation.

Fry: Were you able to keep most of your clippings?

Dunwoody: ©Oh, yes. Incidentally, I have started this Forest

Handbook of Callfornia and these poems in there

are all my poems. "The Mother of Waters," that's
the one hanging on the wall up there, has gone
into an anthology. It tells the story of the
relationship between foresty and weater conservation
;nd flood éontrol. Itt's been published all over
the country. "Tree of Yesterday" is another one of
mine .

Fry: You're a poet and a painter.

Dunwoody: Oh, I'm a little bit of everything. Nobi exactly a
poet, that'§ blank verse.

This book has all the memoirs of all the things
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_Dunwoody= that happened during the re-organization fight.
Pry+ Those are clippiﬁgs and piétures.
Dunwoody: Cl®ppings and pictures and letters, andt hings of
that sort. This is the complete minutes of the l
Angeles Fowest Proteétive Association from the
time it was founded until Curley Gronniger died.
That was the end of the Angeles Foresgst Protective
Association. Here's Francis Cuttle of Riverside,
. and Herb Gilman of the San Dimas Water Company,
all of our old peoplef who have died now, except
myself.
Fry : From 192l to 1942. You didn't have much conmection
with this, did you,after you took uo your job
under Clapp?
Dunwoody: 'No. Now, this is what I call political warfare.
Fry: That's your manuséript.
Dunwoody: It also has letters fromt he different key organizations
ﬁhat were working with us. That's all in this book.

You can take those with you,-all of it, provided
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Dunwoody: that it is returned to me somedsy . And T want to
be sure to get a copy of anything that comes out
of this conference.
Fry: You'll get something, I hope. If this taps is
transcribed, you'll get a cooy of that to check
it for accuracy, just like you do when you testify
before a House committee,

Dunwoody: By the way, thls book called The Pressure Bogs, PAge

190 to 202. . .
Fry: Is this about your lobbying activities on 1907
Dunwoodyi Oh, yes. THwo-thirds of it is lies, complete lies,

\

Fry: What we need to do is have a recording of what
j
your corrections would be for this., Oh, yes,
he mentions the Brounlow report; this 18 about that
era.
Fry: Right now I'd 1like to get where you were born, and
your early childhood, and schoolBays, because I

don't believe that's in any of these.

Dunwoody: It's in my megoirs. I was born in Lamar, Missouri,
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in 1892, I was raised in Joplin, Missouri, where
my father operated flour mills. I graduated from
high school and attended the University of Missouri,
ma joring in Aériculture. Then I went to the

!
University of Kentucky and took up law.
Did you get a degree from Missouri, or go to
Kentucky from Missourl before you got your degree?
I didn't get a degree in Missouri. 1 got my
degree in Kentucky, Doctor of Laws. Time went on,
and I married a girl from Neosho, Missouri.
World War I came along, I had one son in the
meantime, and I enllsted in the Englneering Corps
of the Army. Incidentally, Harry Truman was a
major in that division.
Oh, did you know Truman?
I knew him like a book.
He was your major. . « .You were an officer, weren't
you?

sergeant
Later on, I was a 86860880 at that tlme, By the
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World War I was over, as I say, I was having
serious lung trouble on account of' the gas,

You went to France?

Oh, yes. I spent eighteen months in France. I got
my trouble in the Battle of ®ke Argonne. As I

say, the Rkk doctor told me I had to come to

California Iif I expected to live. I came out here

‘and surpr&sed them all by getting well., The

hemorrhages stopped after I was here about three
months. I was just doing fine. Then I got

mixed up with{f¥d1/ this forestry business. That
was the beginning of my real. . . .I used to go
into the woods, when I was a kid I went into the

woods every Saturday. I walked four miles down to
J;

Grand»Falls, Missouri. I've gotbmy initials carved

all over the trees down there.
Grand Falls, did you say?
It's called Grand Falls, out of Joplin.

Tell me what you know about Truman.
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He'!s about as near a gutter—snibe as any man
I ever knew in my 1life{ I mean, he's just trash.
Hé 1ived two blocks down the street from our house,

About the only time I ever had very much contact

i
! !

with him wés when he was in the Army, in the
Thirty-fifth Division. He was a captain of artillery.
You didn't have much contact with him when he lived
near you? |

Well, just as a kid, I'd see him.

He was a lot older than you, wasn't he?

Oh, yes. I went over to ¥France in an advance kk cadre
from the division to get some front—line experience,
so when the division arrived I could help school

the boys how to keep their heads down. I was

sent up %o Moﬁgfhfﬁo;b; Rolg?] in the B Alsation
sgctor of World War I, At that place, t he enemy
would shell us at four o'clock in the afternoon and
we would shell them at nine in the morning. From

f
then on, everybody could walk around and not get hurt.



ﬁunwoody; and bhmrer~r-rer-r-r-r-r, and I'd bawl him out and
.‘tell him to get his headdown and do what I told
him to do. We got #own thergand he stuck his

\ head up and thdy started firing and he saidyscreamed,

"Somebody's trying to k111 mel" I said, "You darn
fool, somebody ought to kill you." That was Harry
Tryman.,

Fry: He was a major,

Dunwoody: Yes. Blggest coward I ever saw in my life.

Fry: Why was he poking his head up?

Dunwoody: Oh, because I told him not to. I don't know how to
describe it otherwise, Anyway, I got him back
alive and got rid of him.

Fry: Wgs he your major?

Dunwoody: vNo. He was in Artillery., I was in the Engineers.

33

Ma jor Stapleton was my @ikl commanding officer
at that time. I wagthen attached to General McClure's
headquarters as a llason. I came out of it a
gsenior first-lieutenant. I had rheumatic fever

g 20L-
during the service at Fart Sill
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Dunwoody = Oklahoma, That's what's the matter with me now.
It's just turned into arthritis, and there isn't
anything you can do about it,

Fry: ~ When you saia that Truman lived two blocks from you,

I'm not sure what period of time this was, This
would have been before World War I,

Dunwoody: . Oh, when I was a kid, four or five years old, In
Lamar. There wasn't enough contact there to even
think about. He was just a neighbor, that's all.

Fry: Do remember when the controversy came up in the
late thirties about whether or not to cut some of
the timber that was in national forest territory,
near MOlympia National Park?

Durwoody: Yes. I have a faint recollection of that,

Fry: T think this was another bone of contention between
the For est Service and Interior. Ickes wanted to
take this and put it in the national park and
nationdl forestry didn't want to relinquish it.

Dunwoody: Yes. They tried to get redwoods from us every
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Dunwoody: year, Incidental ly, I was responsible for the
' lumber industry eliminating the donkey engine
! . method of logging and going to the caterpillar
method., They were destroying a thousand trees
every time they yanked those logs down the hills,
Our committee got busy and Just laid it on the
line: "Now, you guys either get busy and cut timber and
merchandize 1t
" the way 1t should be, or quit ruining the future
forests."
Fry: 'Was this in the pine forests?
Dunwoody: Yes, That's where Rex Black and I always battled
because he was for the lumber Industry sad I was
for conservation of the forests. 1In other words,
I was always in favor of multiple use of the national
forests., tWhen a tree 1s mature, 1t is merchantable
and should be turned into lumber to let the little
trees grow. But the 1ittle trees shouldn't be

destroyed when you are going to take down the big

ones. I was in favor of maintaining some of the
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Dunwoody: larger timber as maseum-type items, like same of

our redwoods up there, And there was always a
constant battle betweent he redwoods and the Department
of the Interior. Newton Drury was then the head of
the Save the Redwoods Lesgue. He became director
\ of national parks, and he sang a different tune then,
\
‘[“I worked with the Ppark Service a lot. I handled
the dedication of Lassen Volcanic Nationsal Park,
and a1l the program. I did many, many things in
Yosemite., I workgd with Colonel Thompson, got
98ppPOPARERA99 appropriations for t hem, and things
of that kind. I simply covered the whole field of
conservation. But, I wouldn't let those different
fields conflict to the dettiment of the economy of
the country. So, I was a maltiple-use fellow, and
it had %o be that way. When Congressional committees
came out,;I went with them. I went over &l 1 these

things and explained the situation tothem. We had

many of them come out. The first appropiration we
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Dunwoody: got down here was known as the Southern California

Million-Dollar Bill. That was $500,000 for roads
!

and tralls and beginning to develop the Angelwas
National Forest. That wouldn't be s drop in the
bucket today, but that was an awful lot of money in
those days. When they passed that was quite a
feather in our cap.

Fry: That would have been 1in the early twenties.

Dunwoody: Incidentally, I had quite a bit to do with the Mc
Sweeny Bill and all those different activities
dealing with the Forest Service,

Fry: . I wantedto ask ypu if you helped Clapp get through
the McSweeny Bill amd. . o

Dunwoody: I got it through Tor him, under his instructions.
I did the leg work. TI'll tell you the story. One
day Earle Clappf cslled me up at the office and
said, "Charlie, T'm told there is a copy of the

- re-organization bill in existence, taken from the

Brownlow report. (Amdl he named a certain senata

who had 1t.) Now, I want you to get ne a copy of bhat."
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That!s all he said., I got ahold of the representative
of the Kansas City Star Times. I 'forget what
his name was now, but he was close to Senator
Clark from Missourl, and asked him if he would
find out how I could get my hands on acopy of that
bi1l without upsetting the whole apple cart, A
couple of days later he came down %o the office
and sald, "Noﬁ, look, Charlie, you meet me out in
the outér office of Senator Clark. I'm going
to call him out to talk to him about something,
and I'm going to keep him busy. Ybu‘go in there,
and in the lower/ left-hand drawer you'll find a
copy of that b1ll.} You grab that bill and take
of f with it, and then I'l1lr elease Senator Clark.
When you're ready to return it, let me know and
we'!ll go through the same routire.," So, I went
out, I grabbed the bill, and took it., T phoned

Earle Clapp and he had seventy-four stenographers
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Dunwoody: ready to copy that bill in order to get 1t back
in an pour.

Fry: One for each page?

Dunwoody: Yes. And we took that thing apart, copped it, and
I ned 3%t Dack 'n tne Senator's desk in three-guarters
of an hour. To this day any one of us doesn't know
how I got thatpbill. He just couldn't understand it.
We printed thousands of them, mimeographed them,
I sent them out to all these contacts over the
area., By golly, ﬁs just couldn't understand how the
devil I got that copy of that bill., The sent men
around to talk to me about it and find out and
find out., Incidentally, Ickes' prifate secretary
would send me a report out of hils office every dgy
about anything that affected my activities,

Bry: . Oh, really?

Dunwobtdy: She was a friend of mine. I don't know why she did

it, but she did.

‘Dﬁuﬁ93§§3 I was wondering if it was because she had a difficupt
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Fry: getting along with Tckes?
Dunwoody: Well, they all hated him. There wasn't an employee
in the Department of the Interior that had any
use for him., But they had to live with him.
Fry: Some of them seemed to respect him, but had a
very difficult time working with him,
Dunwoody:. Yes, You'!ll find a copy of his attack on me d&n
one of those books there. It's called "Mr. Ickes’
Replégsq" YOu'd be interested in going through
those things. There's no hurry.
Fry: It's a marvelous egample of government buresaus
which are assigned common functions and can 't
get a long.
Dunwoody: Well, I'm very happy andf pround of my connection
with forestry, which 13, as I say, guite accidenteal
I don't kmow how T ever got into it, But I enjoyed
|
1t and my whole 1life in Cal ifornia has béenl}uilt

around forest conservation, multiple use of the

forests.
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Fry: | I'd léke to know more about what the rols of
Earle Clapp was, for instance. Do you think
that the r eason that he was kept as acting
chief foréster, instead of being made chief forestsr,
had anything to do with his activities on reorganization.
| 5
" Dunwoody: I think wo. Incidentally zLyle Watts whom they
appointed as chief forester was supposed to be on
‘our side. Ifve kept track of everything he did,
ad everything he did was just the opposite. Hoam
I never saw a more dirty double-cposser in my life.
Fry: What do you mean, "opposite'?
Dunwoody: 1¥@ldt He was in f avor of the Park Service, He had
to be, politicsally, because a lot of his contacts
were bearing down on him. He could have told us
about 1t, he didn't have to have us discover 1t.
So T never had any further use for Lyle Watts or
any further contact with him. I just forgot

that when he became a forester. Incidentally,

there are some letters from Silcox to me in there,

leth And Colonel Creeley, I had close contact with
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Dunwoody: him when he was chief of forestry. That was when
. we first started the Protective Association down

there.

Fry? What was your relationship with Greeley's organization?
Dunwoodyf We started the Angeles Protective Association. The
Fa' est 8ervice sent out to go over the whole thing
with me, then we workedf together in developing
. public co-operation, with Paul Reddington doing
- the background work. Reddington was a marvelous
:forester. He was a cracker-jack, Incidentally
Wallace Hutchinson was really a star performer
in the Forest Servics.
Fry: Itd like to interview him some time.
Dunwodstg: He lives right t here 1n Oakle d.
Fry: I know. It's so close by,
Dunwoody: Get ahold of Wally and tell him I said he should
have an interview. He was always behind me in
everything I did.

Fry: Was he able to be very active In any of these thin gs?
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He was the public relatlons man. TIncidentally,
Dana Parkinson ,in Washington, pushed him out of
the Forest Service. He was very close to me., Chris
‘Granger, and, well, all the department heads and
~

I had very close contact with him.

The key people in Washington who were in the Forest
Service4 who were public relations conscious and
those who worked hest with Congress were Earle
Clapp and who else?

Yo
10
%

In the beginning it was Sherman. He
was the Earle Clapp of the Greeley era. Silcox
took over as the hkead chilef forester, and Earle
Clapp was supposedly the head of research, and
he was, He was the political advisor of the
department, And the man behind $ke-, . .he got
on every major move affecting legislation. Of
course he couldn't show his hand, And I was

his front man.

What about the two major blts of legislation in
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Fry: the twenties that were passed in order to set up the

'Dunwoody:

research stations, and another one which laid the
groundwork for possilb#ie federal regulation of
cutting practiceg?

e
Wasn't that the McSweeyy Bi1l1? McSweeney-McNary
B1ll. Charlie McNary was a very close friend
of mine, too. He was Senator from Oregon. He
carried on with me for research stations., Mrs,
Fry, there were so many different activities,
1ike forest insect control, fire fighting, blister
rust, that I had to get appropriations for, that
T just can't remember which was which, there were
so many of them. But we were successful in getting
avpropriations for a1 of them. As I sgy, in order
to get t he support of the entire West, w e wopked
for a big appfopriation that allowed some for these
other statex, too, besides ourselves. We got the
largest share of it in California. The Forest

Service came to my office all the time on different
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additional appropriations that they had to have,
I'd just go baék and bring them back for them,
Wﬁere was your office?

In the Ferry Bullding in San Francisco.

You commuted to Washington from there?

Yes. I 1lived 1n Berkeley and every session of
Congress 1'd go back to Washington, I had a
headquarters there, and 1'd stay there and carry

out these different legislative activities/ for

our program as well as others. You'll find an

article in there on our reply to Mr., Ickes, just
ed

who I represent/and where my finances came from.

Every cent of it was honest, IA never converted

a nickel of it to my own benefit,

You were on a straight salary.

Yes, I was on a straight salary.

What about t he forester who was head of Region V

for quite a while, Show? Did you work much with

him?
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'Dunwoody: Well, he worked with me until I got hot, and then
he just deserted me. He wouldn't% even answer his
doorbell when I'd go to visit him in Palo Alto.
I'd see him peering through the screan. I don't
know why they did that. I wasn't going to get any
of them into any trouble of any kind, I took all
the blame for mygelf.
Fry: Do you have any idea how that checkwas ever mailed
to Gerhart in the first piliace? | !
Dunwoody: The lagy's name 1s in my memoirs, I think. ghe
wrote the check and mailed it, and avparently
she had Elliott's address, too, as the opposition.
And she malled it to Blliott instead of Gerhart.
Fry: " Was she just a donor? Who was she?
|
Dunwoody: She was a wealthy stock-holder in the Fastman Kodak
Compank. She was just a donor, trying to give something.
She should have given it to the Sierra Club or

somebody that was appropriate, instead of-mailinm-4%-

$e-B}14ie sending it to Gearhart and mailing it to
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Dunwoody: Elliotts That was the only questionable thing that

T was 1nvoived In during my entire period. I had
to do it. I couldn't do smything elss.

Fry: What statements did she make about her reasons
for mailing 1t?

Dunwoody: She never made any. Never,

Fry: It would seem to me that that would be a pretty
key point for the press to pick up.

Dunwoody: I sawthat Gearhart sent the check back to her, I'll
tell you that. I wasn't golng to be involved in
accusing him of bribery., But I had to carry out
my spearhead instructions. Nobody ever did know

I
that t he Forest Service had hgd that check photostated.
They've been trylng to find that out for years.

Fry: | I talked with Kotok, before he dled, about this
transfer controversy.

Dunwoodj: Is Kotok dead?

Fry: Yes. ﬁé died about s ix weeks ar two months ago.

Dunwoody: I didn't know that.
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Fry: He was in Montana and had a heart attack. But he
lived 1in Walnut Creek.
Dunwoody: Oh, my. I knew he lived in Wal nut Creek.
Frys But, at an? rate, he seemed to feelthat you had

contributed a great deal, He told me a funny
Btory about one weekend when they had to clear
out all the papers from Clapp's office--that
had to do with this. Do you?rememember that? And
they lost the papers? You have them now., He'd
left them behind a ventilator in a Washington
restaurant. You had some black moments there,
Dunwoody: Sure. There had to be some fast footwork.
Fry: How did you know they were coming?

Dunwoody: I had what was known. . o I had & conference at

the Cosmos Club every day, I had ‘aaquartersthere.F

T didn't 1live there, but I had them there. And

these different men from California, Kotok, and

Show, and those people who w ere sent out, would
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Dunwoody: meet me t here. And I'd explain what was done and

Fry:

what needed to be done tomorrow. And they'd go
yout and come back and report. We organize what
was known as‘the Honorable Society of Reminiscent
Hillbillies, Washington Council #1, Healf the
members o? Congrews were members of it, Quite

an article this guy wrote, it wasr eally interesting.
O0f course, I was given all the facilities of the

504 i B

National Press Club, Club,
The doors were open to me everywhere. They had

an outfit called the American Coalition which

was constantly working for me. I've got all their
histories in those records there. As I say, you
just look through that as long as you want. If

you have any questions, write to me and I'll answer

in writing for you. And when you get through with

thewy,send them back to me.

I have Ickes' disry here. I was just checking
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Fry: over 1t before I came up here today. Hg seemed to

Dunwoody :

Fry:

Dunwoody:

feel that when this billl first got out of
committee In the House, and then passed the 8enate
but not the House, then there was a motion for
reconsideration in the Senate after it had passed.

Is that jour memory of it? This surprised him

~greatly, he wasn't expecting this,

"That was because of amendment.

It must have included more than just a change of
name, there for a while, Did it include the
transfer of agencies?
We were fighting just one thing in that bill, and
f

that was changing the name of the Dgpartment of
the Interior to "The Dgpartment of Conservation."

Period, That's all. That's the thing that implied

taking over the Forest Service. It meant tdring

over the Fo-est Service. We didnt opvose any of

the rest of the bi#l at all. There was a bad need for

re-organization of the executive branches of governmert .
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There were too many hearts and flowers running
around. A lot of salaries that weren't necessary,
and things of that kind, That was Herbert Hoover's
originel idea, He was the one who started»the
re-organization of the executive branrek- departments
of government. Ickes was trying to get Boulder
Dam named for himgelf, I sure put a block under
that. He wanted to gét Boulder Damr named "Ickes!
Dam." I finally got themto pass a rewolution
naming ¥¥ it "Hoover Dam." I was a thorn in his
side, T'11 tell you that.
Did he really have enough support to get it named
"Ickes Dam."
I don't know. We k discovered the movement and
nipped it beforghe got started with it,
The second thing I noticed when I was resding his
diar§es wast hat he was astonished that the bill
was voted down in the Heuse committee. Do you

remember working onthose Committee members at all?
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I didn't know that.

I'm not surevshebs-I-remember-that. We sent
telegrams tO'thF House of Representatives and
the Senate in truck loads.
By "we" do you mean all of these outfits?
Contacts, I had nothing to do. I just notified
them to do 1it. I had a telepype, connections
with the offices of ~tesd&re men all over the
country., All I had to do was sit down and send out

that we had to do certain things, and they'd do it.
I could-meve~the~seunkry~sn-my office., DBoy, they'd
get those telegrams and they didn't know what to do
about it, there were so many of them. Then we
had a lot of them come richt straightto Washington.
We'd go bag people of that kind and lay it ontthe
line with them, It worked out pretty nice,

Were thet men in the Forest Service themselves

able to get peoplet o send telegrams and write letters

"and so forth?

No. They advised me and I got that, There was a
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iaw aggins that. You had to watch it., One day,
the fact of the matter 1is, Silcox got word to

S

Kotok and Show to get out of town and get out of
town fast. Tﬁey‘d been doing a 1little extracurricular
activity, and it was discovered, They got out in
time not to lose their jobs. But they came
awfullvclose to ity
There were really on duty on Cdl ifornia at that
time.
Theyw ere out there to help me for a couple or three
days, 1in advising me what was needed by certsin
different parties. We'd m@et at this Hillbilly
meeting every evening emndat the Cosmos Club and
go over all this,
Did you ever feel that your office was bugged or
a1 ything like that?
Oh, yes., The telephone lines were tapped all the

time. My wastebaskets were searched every day.

They'd break into my office when I wasn't t here an'd
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Dunwoody: go through my files, and all that kind of thing,

Fry: How did you operate within this? Did you have
\other filgs kept elsewhere?

Dunwoody: i had some fake files that just made them wild and
mad at each other. . . .Inside, you know. « e
Certainythgngs that were going on that weren't
happening at all.

Fry: So you had to write letters that weren't real
letters?

Dunwoody: I just beat them at their own game, I had to do it.

Fry: Was this the Secret Service? Someone had told
re once that the Secret Service was doing this,

Dunwoody: No. The Department of the Interior had an
investigating groupe. They would go around detecting
these things and then reporting to Ickes.

Fry: How did they get an investigating group in the Department
of the Interior?

Dunwoody: I don't know. (sigh)

Fry: ' This isn't common in the federal agencies, is 1t?
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I don't know., The story's in there, Senator
Pittman was out ;fter an investigator and Bot him
finally.
e o athe forest protecting associations, « o ?
It was called the California Forest Protective
dssociation. That was an organization strictly
for the lumber industry. Nobody else was involved
in it, That's the outfit we had to battle against
many times on bad logeging and sustained yileld, and
things of that kind. We were successful in
getting them t o change their ways, finally, after
haviing to do it grudgingly.

lobbying

Were you JUidind In Sacrament at tt time that
B111 Schofield, who was the lobbylst fa CFPA,

was there? Had you worked with or around him?

Bill Scofield was an awfully nice guy. I got

"along with him jmst fine, I didn't get along

so well with Black because he'd tell me one thing

i

and then turn around and do the opposite thing. T
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I couldn®t depend on him. He was out to get
l

Merritt Pratt flred and get a representative of
the lumber industry in there as a state forester.
I had to use Harry Chandler on that, again. You
see, Jim Rolph was just about tb fire Pratt for
goingg up in the Red Bluff area and lobbying against
him, Merritt Pratt never did anything of the
kind, and Black told him he did. I got ahold of
Harry Chandler and told him what the problemw as.
we wanted to keep Pratt in there. He called up
Jim Rolph and Rolph said, "Oh, that was mistaken
identity. It wasn't Mr, Pratt. We're going
to keep him."™ Boy, that was the end of that battle,
thought I had to fight for Pratt several times,

As T remember, the State Board of Forestry underwent

a few convolutions of membership trying to get people

' 1lined ku up to fire. . ,

That's Bill Rosecrans. He's another that carried water
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Dunwoody: on bothlsh?ulders.

Fry: Oh, he did. He was very promlinent in the State
Chamber, wasn't he?

Dunwoody: I know he was, He didn't get very far in thesome
of the things he started to d?. Incidentally,
Harvey Bisgsell, of the Bissell Carpetsweeper
Company, was a very, very important man in
Southern Califgrnia in Forest protection and
conssrvation., He was involved with me in the
Southern Cal 1ifornia Conservation Association., He
and Herb Gilman and I worked very closely together.

george

And Dr./Clements, w ho also was the agricultural man
for the Los Angeles Chamber of Commerce, worked
with me very closely.

Fry: You said that the CFPA was dragging its heels on
things like sustalned yleld and use of the tractor,

k the caterpillar and so forth. You mean that they

i actaally tried not to get behind any vrogress,

Dunwoody : Anything passed that was discriminatory against the
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Dunwbody: ‘lumber industry in any way, they wanted the lumber
‘industry to control the whole situation. They
were destroyling so many young trees, up there
in those redwoods, primarilyf.Bvery time they'd
arag one of those big logs through, they'd kill
thousands of 1little saplings{ thatwe wantedf/ to
grow into second-growth timeber. We made it
so hot for t hem that they finally started using
caterpillars. Then they sa d they did it ontheir
own and they wers trying to conserve forests. That
was all right with me.

Fry: Were you able to do anythlng in the area of showing
what could be done with caterpillars in the early
days when people were just beginning to experiment
with them?

Dunwoody: Yes.

Fry: Did your organization help t o buy a tractor for

demonstration purposes, or anything like that?

Dunwoody: No. We arranged to have one. I don't remember just



Dunwoody:

Fry:

Dunwoody:

Fry:

Dunwoody:

Fry:

Dunwoody :

73

how we did it.

1

1

Do you meén that this one that you arranged to

have bought was for t he Forest Serwice?

It was for the Forest Service. They were overstrained.
You spoke of the redwoods. interior had been
trying to get ther edwoods for quite a while. Wers
you referring to tke that little area of redwoods
that belongs to the national forest up there in
Northern Cal ifornia?

Well that, and also thousands of acres of redwoods
that belonged to the lumber industry, which
shouldn't be of economic use. They wanted to

cut out absolutely. . « o

The manuscript that you told me about is this one
called "Political Warfare."

Yes. That pretty much tells the story of ali the
politics Involved in g 1 the different things I

was doing, Including the re-organization. It shows

speech, letters from my boss to me and from me to
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him.

- I was wondering if Iches' idea of who was behind

all this was correct. Let me read to you what

“he said about just who it was who was involved

in this fight, if I can find m} noks. - Here it

is. "Land grant colleges, forrestry associations,
county agents, and agriculture extensions."

All were with me,

So he was accurate in that.

Yes. Undoubtedly.

I wondered if there was a Mr. Delano who suggested
a compromlse of Ickes' just taking those forests
which were agreed upon as never being cut, those
which should never be cut, and the recreation areas,
and leave the trees in the commercilally valuable
land to other agriculture.

I have a faint fecollection of that. I don't recall.
It rings a bell.

Who was Delano?



75

Dunwoody: He was related to Franklln Roosevelt. Franklin
Roosevelt's name was Delano.

Fry: ' I wondered If 1t was a cousin or somethlng.

Dunwoody: Incldentally, Chip Roberts, who was the Democratic
bogs, was the head of all the national Democratic
activities. I had contact with him almost every

\‘day. He was advising me on things to do. Hs hated
Ickes worse than T did. There were a lot of
people in the Democratic administration who
had no use effor Ickes at all. He was in everybody's
hair. They called him 01ld Curmudgeon.

Fry: In this organization you had, were there any Western
Congressmen and Senators whom you had difficulty
with?

Dunwoody: Not a ome.

Fry: How did you find these eighty key men?

Dunwoody: I wrote to the forest supervisor of t he Natlonal
FParests and k said, "Send me the name of the man

that elected this guy, that you've got influence
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with, that will do what I write him and ask
him to do." That'!'s the way it was done., So T
would get the name, and when I went out West I

would be introduced to him. I did a lot of

travelling.

You went and personally interviewed all of these

people?

Oh, yes, They were 1in all walks of life. Jake

Ashville Curtis, a photographer in Spokane, was
was very, very effective in the Idaho delegation,

If I wanted anything done with the Idaho delegation,
I'd get in touch with Ashville Curtis. It was

done immediately, he never asked why or anything
else,

According to my notes, Idaho's Senator Borah was

on your side,

Oh, yes. Borah and Hiram Johnéon, and Henry Cabot
Lodee was right with us,

Bankhead?
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Dunwoody: Bankhead was with us, Jack Garner was with us,

Fry: Did you have any problems trying to convince
Senator Smith of South Carolina of anything,

- do you remember?

Dunwoody: No, I didn't.

Fry: 'He was one of the men Ickes worked through.

Dunwoody: \I had it done. I had no personal contact with
him at all.

Fry$ I got the impression from Ickes' diary that he
was one of the menwho helped Ickes,

Dunwoody: TI'1l tell you a funny one. They had an assistant

sp?
regional forester known as C, J. Olsen, Chet
ar ?
;Jt.).

Olsen. They sgent Chet to Washington to work with

me. He was there five or six months every year.

He was just about as awhward a 8wede as I ever

knew in my life. He just did what I told him to
a

do. Senator King was-%he Senator then; I had no

contact with King at all. I let Chet do it.

Fry: This was King of Utah?
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Yes. I had cocktails set up in my office, If

" the boys wanted a drink they could come down and
‘have i1t., OChet came down one night and said,

"Ive got to take Senator King to 6hurch. Do

you care if I stop in and have a drink or two?"

I said, "OK, Chet." He said, "Why don't you go
with us?" So I got fn the car and drove to the
Mormon $hurch with them. You know they call on
anybody to preach a sermon. The leader got up

and they talked about different things. "I'm
going to call on Brother Chester Olsen froﬁ Ogden,
Utah, to preach the sermon tonight." Chet was

0¢ J\biu‘_‘» '

drunker than a | . He
could hardly stand up. I said, "Now Chet what are
you going to do?" "I'1ll be all right. I'll be

all right." He got up, he started down the aisle,
he got in that pulpit, and preached a sermon like I

never heard in my life before. It was beautiful,

He cams back and fell down in the pew with Senator
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Dunwoody: King. We%l, he had to leave Washington the next
day. Thatt!s all there was to that .
Gifford Pinchot gave a tea party one night
for me, with all the important contacts he wanted
to work with me. He introduced me to them. And
he had the darndest assortment of knick-knacks you
ever saw in your life at that tea party. There
was John L. Lewis of the United Mine Workers, and
there was Alice Longworth, wife of the Speaker of
the House. All different key peovle, all associated
in that one room. I told Chet about this tea.
He said, "I want to go to the tea." ¥ said,
"A11l right, I'11 arrange to have Pinchot invite you."
So he invited him. He came up to my office and
took seven or eight or nlne or ten drinks, went out
there//Bhere was a great big long reception line/
at t hose tea parties. Scared me to death what was
going to happen. He got along fine until the waiter

started to serve sandwiches to people. FEarle Clapp
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Dunwoody: and his wife and some of the other people were
. We were in a corner
ﬂthere./and we were goling to go have a sandwich.

But a butler came by with a tray, serving different
- |

sandwiches, very formallys He got over to us and

ge gave everybody but Mrs. Clapp a sandwich. Chet
reached out and in a big, loud cowboy voice said,
"Hey!" amdnhe reached over to that guy and he sat
that tray and the butler right down on the floor and
sandwiches salled all over the room. If you think

I wasn't embarrassed.

Fry: How did he manage to Operate,'being such a soclal
liabllity?

Dunwoody: I don't know. He did a prettl good, successful
job in going around making contacts for me.

Fry: How did the Forest Service manage to have a
forester, who had. full responsibilities in a national
forest in Utah o to Washington[ for six months?

Dunwoody: He was ana ssistant regional forester. Dick Rutledg&

was the regional forester at thattime. Later on

they hkappointed him head of t he grazing department
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of the Department of the Interior. He just turned
around and fought us allthe way through. He was
the one who gave me all that money on the platform
in the station,

Yes. I wanted to ask you where he got t hat money.

' He just went to every member of the Forest Service

and shook them down. He said, "It's going to cost

~you a month's saleryto complete this bill. Just

dig it up. Bundred dollar bills." That's the way
they got t he money they gave me.

By every member, you mean every member tn Utah or
all over the United States?

In ﬁhe region. A lot of the other foresters did the
same thing.

But, primarily your money came from the Chamber of
Commerce in California,

That's right.





